
       

Protokół Nr XIII/2019 

z Sesji Rady Gminy Osiek Jasielski 

z dnia 29 listopada 2019 roku 

 

Ad.1. Otwarcie Sesji. 

 

Otwarcia XIII Sesji Rady Gminy Osiek Jasielski dokonał Przewodniczący Rady Gminy Osiek 

Jasielski - P. Piotr Wojdacz witając wszystkich obecnych Radnych, sołtysów wsi, Wójta 

Gminy, Sekretarza Gminy, Głównego Księgowego Urzędu Gminy, Kierownika Gminnego 

Zakładu Komunalnego oraz pracowników Urzędu obecnych na Sesji. 

 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził, iż obecnych jest 14 Radnych, 

zatem obrady Sesji są prawomocne. 

 

Obecni na Sesji Radni to: 

1. Dariusz Brej – Pielgrzymka, 

2. Paweł Ciuła – Pielgrzymka, 

3. Łukasz Gortad – Czekaj 

4. Tadeusz Gumienny– Zawadka Osiecka, 

5. Henryka Gumienna – Zawadka Osiecka, 

6. Krzysztof Kiciliński – Samoklęski, 

7. Marek Kiełbasa – Świerchowa, 

8. Piotr Kurcz – Załęże, 

9. Mariusz Pepera – Osiek Jasielski, 

10. Tomasz Ropa – Mrukowa, 

11. Daniel Socha – Mrukowa, 

12. Piotr Wojdacz – Samoklęski, 

13. Kazimierz Wygonik – Załęże, 

14. Tomasz Źrebiec – Osiek Jasielski. 

 

Nieobecny na Sesji Radny :  

1. Mariusz Zagórski – Świerchowa. 

Ponadto w Sesji uczestniczyli: 

1. Andrzej Stachurski  - Wójt Gminy, 

2. Rafał Zając – Sekretarz Gminy, 

3. Bożena Świątek – Główna Księgowa Urzędu Gminy, 

4. Robert Twardzik – Kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego, 

5. Janusz Brączyk – sołtys wsi Pielgrzymka,  

6. Ryszard Ociesielski – sołtys wsi Samoklęski, 

7. Władysława Stachurska – sołtys wsi Mrukowa, 



8. Władysław Świątek – sołtys wsi Czekaj, 

9. Tadeusz Zawisza – sołtys wsi Osiek Jasielski. 

 

Ad. 3. Wprowadzenie ewentualnych zmian do porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady – Wysoka Rado, porządek dzisiejszych obrad przedstawia się 

następująco:  

1. Otwarcie Sesji. 

2. Stwierdzenie  prawomocności obrad. 

3. Wprowadzenie ewentualnych zmian do porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowych klas 

Gimnazjum Integracyjnego im. Króla Kazimierza Wielkiego w Osieku Jasielskim, 

prowadzonych w Szkole Podstawowej w Osieku Jasielskim (druk nr 70). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2020 r. (druk nr 71). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz terminu i miejsca składania deklaracji przez właścicieli 

nieruchomości położonych na terenie Gminy Osiek Jasielski (druk nr 72). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/158/2012 Rady Gminy Osiek 

Jasielski z dnia 29 listopada 2012 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od środków transportowych (druk nr 73). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłaty do 1 m3 wody w 2020 r. (druk nr 74). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie dopłat do 1 m3 odprowadzonych ścieków (druk nr 75). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 

nieczystości ciekłych (druk nr 76). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osiek 

Jasielski na lata 2019-2026 (druk nr 77). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IV/28/2018 Rady Gminy Osiek Jasielski 

z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie budżetu Gminy Osiek Jasielski na rok 2019 (druk nr 

78). 

14. Informacja Wójta z wykonania uchwał podjętych na poprzedniej Sesji oraz z realizacji prac 

w okresie międzysesyjnym. 

15. Interpelacje radnych. 

16. Wolne wnioski i zapytania. 

17. Zakończenie Sesji. 

 

Przewodniczący Rady – Czy są jakieś wnioski o wprowadzenie zmian do porządku obrad? 



 

Wójt Gminy – Proszę o wycofanie z porządku obrad punktu nr 7, czyli podjęcia uchwały 

w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

oraz terminu i miejsca składania deklaracji przez właścicieli nieruchomości położonych na 

terenie Gminy Osiek Jasielski. Szanowni Państwo, myślę, że musimy tu rozważyć pewne 

możliwości i temat dopracować. W związku z tym proszę o wycofanie tego punktu z 

porządku obrad.  

 

Przewodniczący Rady – Wniosek Wójta poddaję pod głosowanie.  

Kto jest za wycofaniem z porządku obrad punktu nr 7 - podjęcie uchwały w sprawie wzoru 

deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz terminu 

i miejsca składania deklaracji przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy 

Osiek Jasielski. 

Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał? 

Wniosek Wójta został przyjęty jednogłośnie. 

 

Przewodniczący Rady - Wysoka Rado poddaję pod głosowanie porządek obrad 

pomniejszony o punkt nr 7.  

Kto jest za przyjęciem porządku obrad bez punktu nr 7?  

Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał? 

Porządek został przyjęty jednogłośnie. 

W związku z usunięciem punktu nr 7, kolejne punkty porządku obrad zmienią numerację. 

Punkt nr 8 będzie numerem 7 i analogicznie zmienią numerację kolejne punkty dzisiejszego 

porządku.  

 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji.  

 

Przewodniczący Rady - Wysoka Rado protokół z Sesji Nr XII/2019 był umieszczony w BIP. 

Był również dostępny w Urzędzie Gminy w biurze obsługi Rady Gminy.  

Czy są pytania, uwagi bądź sugestie związane z protokołem z ostatniej Sesji? 

Nie ma uwag. 

Poddaję pod głosowanie protokół z Sesji Nr XII/2019? 

Kto jest za przyjęciem protokołu? 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

dotychczasowych klas Gimnazjum Integracyjnego im. Króla Kazimierza Wielkiego 

w Osieku Jasielskim, prowadzonych w Szkole Podstawowej w Osieku Jasielskim. 

 

Przewodniczący Rady – Gimnazjum w tym roku szkolnym już nie ma oddziałów. W 

ubiegłym roku szkolnym tj. 2018/2019 ostatnie klasy gimnazjum zakończyły naukę. Na 



skutek reformy oświaty na dzień dzisiejszy nie mamy klas gimnazjalnych, w związku z tym 

pojawiła się konieczność podjęcia tej uchwały. Czy ktoś chciałby w tej sprawie zabrać głos? 

 

Tomasz Źrebiec – Rozumiem, że kończymy działalność klas gimnazjum i tak samo wygasa 

gimnazjum z dniem podjęcia tej uchwały? 

 

Sekretarz Gminy – Klasy gimnazjalne funkcjonowały w ramach szkoły podstawowej, 

zostały do niej włączone. Natomiast gimnazjum nie istnieje od momentu włączenia tych klas 

do szkoły podstawowej.  

 

Przewodniczący Rady – Jeśli nie ma więcej pytań poddaję pod głosowanie uchwałę w 

sprawie stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowych klas Gimnazjum 

Integracyjnego im. Króla Kazimierza Wielkiego w Osieku Jasielskim, prowadzonych w 

Szkole Podstawowej w Osieku Jasielskim i proszę o wyrażenie swojego głosu. 

Kto jest za przyjęciem uchwały? 

Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał? 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

(Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik do protokołu) 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

na 2020 r. 

 

Przewodniczący Rady – Wysoka Rado, jest to uchwała, która co roku pojawia się w 

porządku obrad o tej porze. Współpraca z organizacjami pozarządowymi jest obowiązkiem 

gminy i taki program współpracy uchwalamy co roku. W ramach tej współpracy do 

dyspozycji jest kwota 15.000,00 zł i regulamin określa, kto może o te pieniądze wnioskować. 

Nie ma pytań.  

Poddaję uchwałę pod głosowanie. 

Kto jest za przyjęciem uchwały? 

Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał? 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 

(Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik do protokołu) 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/158/2012 Rady Gminy 

Osiek Jasielski z dnia 29 listopada 2012 r. w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od środków transportowych. 

 

Przewodniczący Rady – Proszę o zabranie głosu Pana Wójta.  

 



Wójt Gminy – Wysoka Rado, Panie Przewodniczący. Generalnie stawki się nie zmieniają 

poza jedna pozycją. To są stawki na ciągniki siodłowe. Stawka ulega zmianie z 1.620,00 zł 

na 1.500,00 zł. Stawki uległy obniżeniu po rozmowie z przedsiębiorcą z naszej gminy, który 

posiada dużą ilość ciągników siodłowych. Jeśli uśrednimy stawki do  poziomu podobnego jak 

w sąsiednich gminach, to przedsiębiorca, który jest płatnikiem podatku w naszej gminie, nie 

przeniesie siedziby swojej działalności. Jeśli nie obniżymy stawek, to tego podatku nie 

otrzymamy w ogóle. Lepiej więc tę parę złotych opuścić, żeby przedsiębiorca w naszej 

gminie został i płacił podatki. Właściciele firmy zapewnili mnie, że wpływy z podatku 

płaconego przez nich nie powinny się zmniejszyć, bo nabywają kolejne pojazdy, więc ogólnie 

suma podatków płaconych przez firmę będzie na podobnym poziomie jak dotychczas. 

Zmieniamy stawkę podatku tylko na ciągniki siodłowe, natomiast stawki za naczepy i inne 

ciągniki pozostają bez zmian.  

 

Przewodniczący Rady – Jeśli nikt już nie chce zabrać głosu poddaję uchwałę pod 

głosowanie. 

Kto jest za przyjęciem uchwały? 

Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał? 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

(Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik do protokołu) 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłaty do 1 m3 wody w 2020 r. 

 

Przewodniczący Rady -  Proszę o zabranie głosu Pana Roberta Twardzika, Kierownika 

Gminnego Zakładu Komunalnego. 

 

Kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego – Jeśli chodzi o stawki dopłaty za wodę 

w grupie pierwszej, to jest dla Załęża i w grupie drugiej – dla Mrukowej stawka dla 

mieszkańców, po ustaleniu z Panem Wójtem się nie zmienia, zostaje taka sama jak w roku 

2019. Stawki ulegną zmianie po uchwale z końca maja.  

 

Daniel Socha – Mieszkańcy powinni się cieszyć, że stawki pozostają takie same i nie 

podwyższamy na razie opłat. 

 

Wójt Gminy – Musimy się sugerować tym co nam za chwilę powiedzą  Wody Polskie. Jeśli 

te opłaty nie wzrosną, to myślę, że będziemy się starali utrzymać je na tym samym poziomie. 

Jeśli się zmienią, to niestety będziemy musieli się dostosować, tak, żebyśmy mogli 

funkcjonować normalnie.  

 

Przewodniczący Rady – Czy ktoś chciałby zabrać głos? Jeśli nie ma chętnych poddaję pod 

głosowanie uchwałę w sprawie ustalenia dopłaty do 1 m3 wody w 2020 r.  

Kto jest za przyjęciem uchwały? 

Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał? 



Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

(Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik do protokołu) 

 

 

 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie dopłat do 1 m3 odprowadzonych ścieków. 

 

Przewodniczący Rady – Proszę Pana Kierownika Gminnego Zakładu Komunalnego 

o przedstawienie sytuacji.  

 

Kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego – Jest to taka sama uchwała, z taką sama 

dopłatą jak ta z końca maja.  

 

Przewodniczący Rady -  Proszę Szanownych Radnych o zabranie głosu. 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący Rady -  Proszę o zajęcie stanowiska w głosowaniu.  

Kto jest za przyjęciem uchwały? 

Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał? 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

(Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik do protokołu) 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych 

i transportu nieczystości ciekłych. 

 

Przewodniczący Rady - Są tutaj pewne zmiany, dlatego proszę Pana Kierownika Gminnego 

Zakładu  Komunalnego o wyjaśnienie tych zmian.  

 

Kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego – Jeśli chodzi o metr sześcienny ścieków, to 

został na tym samym poziomie. Obniżamy o 10,00 zł czyli z 65,00 zł na 55,00 zł opłatę za 

transport, czyli za dowóz i tak samo w drugiej strefie powyżej 3 km z 85,00 zł na 75,00 zł za 

kurs.  

 

Przewodniczący Rady – Panie Kierowniku my chyba nie możemy dopłacić do tych ścieków 

rzucanych na takim samym poziomie, żeby to wyrównać z poziomem, gdzie jest instalacja 

kanalizacyjno – ściekowa. 

 

Kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego – to podlega pod ustawę o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminie, a ścieki podlegają regulacjom innej ustawy.  

 



Przewodniczący Rady – Nie jest to do końca sprawiedliwe wobec tej części mieszkańców, 

gdzie jeszcze nie mamy kanalizacji, ale zdaję sobie sprawę z tego, że przepisy prawne nam na 

to nie pozwalają. Byłoby to sprawiedliwe, gdybyśmy mogli dopłacić na takim samym 

poziomie do kubika zrzucanych ścieków co w miejscowościach Osiek Jasielski, Załęże, 

Świerchowa i Czekaj. Ludzie wtedy częściej by z przewozu ścieków korzystali. Czy dużo 

umów mamy podpisanych Panie Kierowniku? 

 

Kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego – dużo ich nie ma, bez rewelacji.  

 

Wójt Gminy – Jeśli w poszczególnych miejscowościach umowy byłyby zawarte na poziomie 

90 %, to można byłoby rozmawiać o obniżeniu stawki. Jeżeli są to śladowe ilości umów, 

to koszty i tak występują. Myślę, że jest tu dobra wola Gminnego Zakładu Komunalnego 

i z naszej strony robimy, co możemy – obniżamy stawki o 10 zł. Natomiast mieszkańcy, 

którzy są podłączeni do kanalizacji, też na bieżąco płacą. 

 

Marek Kiełbasa – My mamy regulamin o utrzymaniu czystości . Co najmniej dwa razy w 

roku należy wywieźć ścieki i właściciel powinien okazać ten kwitek gdzie wywiózł. To jest 

tylko zabieg techniczny, bo wiadomo ile ścieków się odprowadza patrząc na indywidualne 

gospodarstwa. Jeśli ten przepis będzie egzekwowany, to będą musieli wszyscy wywozić z 

tych miejscowości, gdzie nie ma kanalizacji.  

 

Przewodniczący Rady - Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? Jeśli nie, poddaję uchwałę 

pod głosowanie. 

Kto jest za przyjęciem uchwały? 

Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał? 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

(Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik do protokołu) 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Osiek Jasielski na lata 2019-2026. 

 

Przewodniczący Rady -  Proszę o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji Budżetowej. 

 

Tomasz Źrebiec – Komisja Budżetowa przeanalizowała Wieloletnią Prognozę Finansową 

i jednogłośnie wydała pozytywna opinię przygotowanej uchwale.  

 

Przewodniczący Rady – Czy są jakieś pytania dotyczące Wieloletniej Prognozy Finansowej?  

Jeśli nie ma, to poddaję pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Osiek Jasielski na lata 2019-2026.  

Kto jest za przyjęciem uchwały? 

Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał? 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 



(Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik do protokołu) 

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IV/28/2018 Rady Gminy Osiek 

Jasielski z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie budżetu Gminy Osiek Jasielski na rok 

2019 

 

Przewodniczący Rady -  Proszę o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji Budżetowej 

 

Tomasz Źrebiec – Komisja Budżetowa analizowała również uchwałę budżetową i wydała 

pozytywna opinię zaproponowanym zmianom w budżecie.  

 

Przewodniczący Rady -  Wysoka Rado, czy są pytania odnośnie zmian w budżecie jakie ta 

uchwała ma wprowadzić? 

 

Nikt nie zadał pytań. 

 

Przewodniczący Rady  - Poddaję uchwałę pod głosowanie. 

Kto jest za przyjęciem uchwały? 

Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał? 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 

(Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik do protokołu) 

 

Ad. 13. Informacja Wójta z wykonania uchwał  podjętych na poprzedniej Sesji   

oraz z realizacji prac w okresie międzysesyjnym. 

 

Wójt przedstawił informację z wykonania uchwał podjętych na poprzedniej Sesji oraz  z realizacji 

prac w okresie międzysesyjnym.  

 

Nie było pytań do przedstawionej informacji.  

 

Ad. 14. Interpelacje radnych. 

 

Przewodniczący Rady -  Wysoka Rado, są jakieś interpelacje? 

 

Nie zgłoszono interpelacji. 

 

Ad. 15. Wolne wnioski i zapytania. 

 

Przewodniczący Rady -  Wysoka Rado, czy są jakieś wnioski ? 

 

Wójt Gminy – W dniu dzisiejszym mieliśmy otwarcie przetargu na zbiór odpadów. Ofertę 

złożyła jedna firma – Ekomax . Jest to ta sama firma, która poprzednio od nas odbierała 

nieczystości. Muszę powiedzieć, że nie spodziewaliśmy się tak wysokiego wzrostu. 



Wiadomo, że ceny idą w górę, bo są problemy z tymi śmieciami  bardzo duże. Problemy mają 

tez firmy, które odbierają  z oddaniem w odpowiednie miejsca tych śmieci. Kwota jaką 

mieliśmy zabezpieczoną na przetarg to 509.436,00 zł, natomiast kwota po przetargu to 

886.438,62 zł. Gdyby w 2020 roku deklaracje się nie zmieniły, tylko pozostały na tym samym 

poziomie to potrzebujemy w granicach 900.00,00 zł. Mamy zamiar wprowadzić też 

kodowanie tych worków, żeby było wiadomo kto, co oddaje, żeby każdy odpowiadał za 

swoje. Niestety teraz po zmianach, według nowych przepisów nie będzie już można oddawać 

śmieci  niesegregowanych. Jeżeli ktoś nie będzie segregował śmieci, to stawki będą od 

dwukrotnej do czterokrotnej kwoty tej stawki, która będzie bazową, ale o tym już Państwo 

Radni zadecydujecie. Dla porównania mogę podać, że odbiór i zagospodarowanie 

niesegregowanych odpadów w ubiegłym roku kwota za tonę wynosiła 797,00 zł brutto, 

obecnie jest to kwota 1.122,12 zł.  Odbiór opon, była to kwota 714,96 zł za tonę , a obecnie 

wynosi 1222,56 zł za tonę. Niewiele tu możemy zrobić, bo mamy jednego odbiorcę, a inne 

firmy nie wystartowały w przetargu. Problem pojawi się w przyszłym roku, kiedy okaże się, 

czy firmy, które w tym momencie mają koncesje na odbiór śmieci utrzymają te koncesje, bo 

jest to rok przełomowy. Robimy różnego rodzaju zabiegi, odbywamy spotkania, szkolenia 

dotyczące odbioru odpadów i ich zagospodarowania. Jest taki pomysł, który rozważamy też w 

Związku Gmin Dorzecza Wisłoki , żeby na terenie Województwa Podkarpackiego 

wybudować jeszcze jedną spalarnię. Obecnie spalarnia śmieci w Rzeszowie będzie tez 

odbierać śmieci z Mazowsza. Ceny, które Warszawa zaproponowała są lepsze dla nich i część 

tych śmieci będzie tam odbierana. Musimy to wszystko przemyśleć, przeliczyć. Mniej więcej 

po naszych dzisiejszych wstępnych obliczeniach te kwoty za odpady powinny się kształtować 

w granicach 19 zł za odpady segregowane, ale po zniżce za kompostownik. Bez zniżki za 

kompostownik, kwota ta wyniesie powyżej 20 zł. Będziemy robić wszystko, co możemy, 

organizować spotkania, żeby te śmieci segregować. Żeby nie było sytuacji, że mieszkańcy 

będą musieli płacić kary. Firma będzie nas informować, czy dany mieszkaniec segreguje 

śmieci czy nie.   

 

Przewodniczący Rady – Czy ktoś z Radnych chce jeszcze zabrać głos w wolnych 

wnioskach? 

 

Nie zgłoszono wniosków. 

 

Przewodniczący Rady – Czy Pani i Panowie Sołtysi chcą zabrać głos w wolnych wnioskach? 

 

Sołtys wsi Samoklęski – Wysoka Rado, Panie Wójcie ja mam takie pytanie. W 

Samoklęskach pojawiła się plotka, że była rozmowa między Mrukową w kwestii podłączenia 

górnej części. Myśmy w tej sprawie z Panem Wójtem rozmawiali, ja rozmawiałem z Panią 

Sołtys i teraz ta sprawa wróciła jak bumerang. Czy jest coś wiadomo gminie, Pani Sołtys lub 

Radnym z Mrukowej, czy ktoś rozmawiał z wami, że górna część wsi Samoklęski może być 

podłączona do wodociągu? To jest sprawa z niedzieli, panowie, którzy przybyli na zebranie 

spółki leśnej  poinformowali mnie, że rozmawiali w tej sprawie z Panem Wójtem. Ja z Panem 

Wójtem ten temat poruszałem 4 miesiące temu i wiem, że jest to nie do przeskoczenia. Więc 

chciałem tą sprawę wyjaśnić. Jeszcze jedna rzecz. Wracając do ścieków, tu odnoszę się do 



Radnego Kiełbasy, nieegzekwowanie tego przepisu, który Rada uchwaliła jeszcze za 

poprzedniego Wójta – nie ma możliwości egzekwowania tego przepisu. Nie można 

stwierdzić, że cieszyć się, że gdzieś to wywożą. Wywożą nam to pod dom, wywożą nam to w 

granicę. Trzeba się zastanowić jak tą sprawę rozwiązać, żeby nie przymusić ludzi, ale żeby 

ludziom wyjaśnić, że wywożenie i podpisanie tej umowy jest jedynym rozwiązaniem w dobie 

walki z zanieczyszczeniem środowiska. Każdy z nas jest tylko sekundę na tym świecie. 

Budzimy się rano i we wsiach tak śmierdzi, że to jest  nie do opisania. Po nocach jest 

pompowanie. Zwróciłem uwagę człowiekowi który wywozi z innej wsi, jedzie tankować, a 

przywozi na teren Samoklęsk. 

 

Marek Kiełbasa – Panie Sołtysie, ja Panu odpowiem. Gdzie wszyscy byli 8-10 lat temu, 

kiedy tworzona była koncepcja na całą gminę? Koncepcja była na całą gminę i można było 

wszystko realizować, kiedy była jeszcze możliwość otrzymania dotacji do realizacji 

projektów na oczyszczalnię ścieków. Ważniejsze były wtedy stadiony i teraz po tylu latach to 

wychodzi. Czasu nie cofniemy, dlatego Wójt zaczął następną walkę na temat sieci 

wodociągowych. To jest przyszłościowe, ale już trzeba o tym myśleć. Teraz myśli się nad 

tym, co można realizować za kilka lat. 

 

Sołtys wsi Samoklęski – Ja się z tym w zupełności zgadzam. Był u nas Pan Wójt kiedyś 

na spotkaniu wiejskim i był temat co z wodą? Podane zostało rozwiązanie słuszne: przekazać 

wodociąg, obojętnie jakby się on nazywał czy wiejski czy gminny na gminne 

przedsiębiorstwo. Ale trzeba za to zapłacić. Jeżeli ja mieszkam w dwójkę, a jest domów setki, 

gdzie jest sześć, siedem, osiem osób, to zawsze będę w mniejszości, bo ja zapłacę mniej, bo 

będę miał wodomierz i zużycie mam mniejsze.  

 

Marek Kiełbasa –Tu nie chodzi o to, żeby się teraz między sobą kłócić. W tej chwili trzeba 

szukać projektów i myślę, że Wójt z każdej strony zagląda. Zarówno dla was z tych górnych 

miejscowości jak i dla nas poniżej, gdzie mamy już kanalizację, na pewno o wiele lepszym 

wyjściem byłoby gdyby do sieci kanalizacyjnej były podłączone wszystkie miejscowości. 

Wtedy możemy oszczędzać i wspólnie decydować bez kłótni ile dopłacamy do tego. Nam tak 

samo, w tych miejscowościach które mają kanalizację zależy, żeby i was podłączyć. Ale 

wiecie dobrze jak jest. W tej chwili jest brak jakichkolwiek projektów, żeby można było się 

przyłączyć, a po drugie nasze finanse gminne. Popatrzcie co się dzieje ze śmieciami. My, czy 

chcemy, czy nie chcemy stajemy przed taka ścianą, że mieszkańcy będą na nas wieszać 

brzydko mówiąc psy. A my nie jesteśmy temu winni.  70 – 80% wzrosną śmieci, jeżeli tak 

dalej będzie. Opłaty nas kończą, wszystkich mieszkańców.  

 

Sołtys wsi Samoklęski – Pan Radny wspomniał o opłatach, że są ludzie, którzy płacą za zrzut 

nieczystości 800 zł. Do mnie przyjeżdża beczkowóz i płace 122,00 zł, a jest nas dwójka. Więc 

jak przyjedzie 4 razy do roku, to rachunek jest prosty – płacę 500 zł za wywóz za dwie osoby. 

Jeżeli osób jest więcej, to jest to matematyka i tego się nie oszuka. Trzeba szukać takiego 

rozwiązania, żeby ludzie widzieli w tym korzyść. Bo faktycznie przyjeżdża beczkowóz ze wsi 

za 50 zł, ale jeżeli to by oscylowało w okolicach 100,00 zł to wielu ludzi przyszłoby podpisać 

tą umowę.  



 

Wójt Gminy  - Chcę powiedzieć, że zastanawiamy się nad tym, żeby zrobić koncepcje 

odnośnie wody. Przychodzą mieszkańcy gminy i mówią, że jest problem z wodą. Niektórzy 

jej nie mają i to jest problem. Są też tacy, którzy mają wodę, ale nie nadaje się do picia. Są 

dwie możliwości albo szukać środków i budować ujęcie wody, albo skorzystać z jasielskiego 

ujęcia wody w Niegłowicach. Na razie analizujemy jak to będzie wyglądało kosztowo. 

Mieszkańcy muszą wiedzieć, że jeżeli w takim kierunku byśmy szli, to potrzebujemy 

deklaracji, że mieszkańcy się zobowiążą i będą tą wodę brać. Bo jeżeli wydamy środki i 

później będziemy ponosić koszty utrzymania, to musi nam się to bilansować. Jeżeli będziemy 

znać koszty, to przedstawimy to radzie i zobaczymy czy będą chętni żeby te wodę pobierać. 

Przedstawimy dwie koncepcje: pobieranie wody z ujęcia jasielskiego i z rzeki Wisłoki. Taka 

koncepcja na jedną miejscowość to jest koszt 10.000,00 zł.  

 

Daniel Socha – Odnośnie wody, z tego co wiem w planach był wodociąg w Mrukowej. 

Mrukowa chciała go budować z Samoklęskami, ale były nieporozumienia. Mieszkańcy 

wpłacali pieniądze, z pomocą gminy i wspólnoty, ale podobno był zapis, że to tylko dla 

mieszkańców Mrukowej. Jest problem taki, że zbiornik jest za mały i  przy podpięciu paru 

domów z Samoklęsk mógłby nie wystarczyć dla Mrukowej, bo Mrukowa się rozbudowuje, 

domów przybywa.  

 

Przewodniczący Rady – To, jakie zapisy były przy budowie wodociągu, teraz już nie ma 

większego znaczenia. Wysoka Rado, Pani i Panowie Sołtysi, wodociąg jest w tym momencie 

w mieniu komunalnym Gminy Osiek Jasielski. Wcześniej jak to było pod wspólnotą, pod 

wioską, to takie zapisy może mogły mieć miejsce. Od kilkunastu lat wodociąg utrzymuje 

gmina. Problem jest w kwestii jaka jest zasobność wody. Gdyby to było tylko możliwe, to 

warto choćby kilku domom udostępnić wodę z tego wodociągu.  

 

Wójt Gminy - Myślę, że jeśli byłaby to kwestia dociągnięcia wody na końcu nitki 

i podciągnięcia mieszkańca, który tak naprawdę nie ma wody, to nie stanowiłoby problemu. 

Na chwilę obecną na podciągnięcie wody do miejscowości Samoklęski na pewno by to ujęcie 

nie wystarczyło. Nic nie stoi na przeszkodzie, żeby te możliwości, tak jak mówił 

Przewodniczący zbadać. W tym momencie nie ma możliwości podłączenia na całość 

Samoklęsk, ale jeden dom czy dwa, nie zrobiłoby różnicy.  

 

Ad. 16. Zakończenie sesji. 

 

Przewodniczący Rady – Zamykam XIII Sesję Rady Gminy w Osieku Jasielskim. 

 

Na tym zakończono obrady Sesji. 
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